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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 
sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 
 
§ 2 Bygg ett utegym i Sköndal 
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag om att bygga 
ett utegym i Sköndal. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslås att stadsdelsnämnden ska bygga ett utegym i Sköndal.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-06-13. 
Dnr FAR 2022/427 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3 Anlägg en ny boulebana i Sköndal 
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från Sebastian 
Hedengrahn om att anlägga en ny boulebana i Sköndal. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Sebastian Hedengrahn att stadsdelsnämnden ska anlägga en 
ny boulebana i Sköndal.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-06-13. 
Dnr FAR 2022/444 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 Anlägg en downhillbana för cyklar, elcyklar och elmopeder på 
Hökarängstoppen 
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från Anton 
Mattsson om att anlägga en downhillbana för cyklar, elcyklar och elmopeder på 
Hökarängstoppen. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Anton Mattsson att stadsdelsnämnden anlägger en 
downhillbana för cyklar, elcyklar och elmopeder på Hökarängstoppen.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-02. 
Dnr FAR 2022/555 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 Sätt upp en gunga för barn och förälder i Oppundaparken i Svedmyra 
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från 
Alexandra Sewerin om att sätta upp en gunga för barn och förälder i Oppundaparken i 
Svedmyra. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Alexandra Sewerin att stadsdelsnämnden sätter upp en gunga 
för barn och förälder i Oppundaparken i Svedmyra.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-02. 
Dnr FAR 2022/552 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 Förse delar av Olympiaparken i Tallkrogen med mer naturlig växtlighet 
Svar på medborgarförslag 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden bifaller ett medborgarförslag från Elin Hultström om att förse delar 

av Olympiaparken i Tallkrogen med mer naturlig växtlighet. 
2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att inför nämndens beslut om verksamhetsplan 

2023 ta fram ett förslag om blommande träd på ytan. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag beskriver Elin Hultström att hon upplever Olympiaparken i 
Tallkrogen som en till stora delar outnyttjad gräsyta. Hon föreslår att vissa delar avsätts till 
äng eller annan växtlighet som gynnar den biologiska mångfalden och därmed bidrar till ett 
grönare Stockholm.  
 
Förvaltningen är positiv till förslaget och ser fördelarna med växter som gynnar biologisk 
mångfald. Dock ser förvaltningen också fördelar med klippta gräsmattor eftersom det 
innebär en variation av rekreationsmöjligheter i parken. Den befintliga jordmånen medför 
dessutom att just ängsplanteringar inte är optimalt för platsen. Förvaltningen bedömer istället 
att blommande träd kan planteras på ytan. En sådan investering ryms dock inte inom årets 
budget. Förvaltningen föreslår att den genomförs under 2023. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-07-22. 
Dnr FAR 2022/363 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 Det behövs bättre underhåll och snöröjning längs Farstagången i Farsta 
Svar på medborgarförslag 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 
medborgarförslag från Bertil Lindberg om att det behövs bättre underhåll och snöröjning 
längs Farstagången i Farsta. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Bertil Lindberg att nämnden ska vidta åtgärder för att lösa 
problem med underhåll av gatumöbler och bristande vinterväghållning av Farstagången. 
Nämnden föreslås också genomföra åtgärder som garanterar att upphandlade tjänster blir 
utförda.  
 
Förvaltningen konstaterar att ansvaret för området som Lindberg har synpunkter på delas av 
förvaltningen, trafikkontoret och Trafikverket. Förvaltningens kommer att byta ut 
skräpkorgen norr om Farstavägens tunnel vid Farstagången. Vad gäller upphandlade tjänster 
som snöröjning och sandning utför förvaltningen kontroller, och nämnden har även 
sanktionsmöjligheter som tillämpas vid behov. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-06-02. 
Dnr FAR 2022/345 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
 
 
  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
25 AUGUSTI 2022 

SIDA 11 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 8 Valinformation inför de allmänna valen den 11 september 
Svar på skrivelse från S och V 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet om valinformation inför de allmänna valen den 11 
september. 
 
Ärendet 
I en skrivelse till stadsdelsnämnden pekar Socialdemokraterna och Vänsterpartiet på att 
valdeltagandet skiljer sig åt mellan olika valkretsar i stadsdelsområdet. De konstaterar att 
graden av valdeltagande hänger ihop med parametrar som ålder, kön och socioekonomi. 
Partierna skriver att en orsak till lågt valdeltagande kan vara brist på kunskap om hur valen 
går till. De vill se att förvaltningen jobbar aktivt med valinformation och valinformatörer.  
 
Förvaltningen bekräftar att valdeltagandet skiljer sig mellan olika valkretsar och stadsdelar 
inom Farsta stadsdelsområde. Vi har inget uppdrag från nämnden eller kommunfullmäktige 
att arbeta specifikt med valinformation och valinformatörer. Våra samhällsvägledare och 
stadsdelsmammor kan däremot ge information om valet. Flera andra insatser – såsom 
medborgarförslag och medborgardialoger – kan också indirekt öka förtroendet och intresset 
för att gå till valurnorna. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-06-10. 
Dnr FAR 2022/389 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid Arrhenius (MP) och Malena 
Liedholm Ndounou (C) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta 
instämde Leif Söderström (SD). Lars Hultkvist (KD) instämde med ett ersättaryttrande. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Johanna Mathiasson m fl (V) yrkade att nämnden skulle avslå 
förvaltningens förslag och lade fram ett eget förslag – se Reservation nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Kjell Backman m fl (S) och Johanna Mathiasson m fl (V)  
 
1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att anställa en valsamordnare och 7 st. 

valinformatörer för att informera om de allmänna valen. Valinformatörerna ska fokusera 
sitt arbete i stadsdelarna Svedmyra, Gubbängen, Hökarängen, Farsta, Farsta strand, 
Fagersjö och Larsboda som samtliga ha lägre valdeltagande än vad Stockholm stad 
(83,5%) hade 2018. 
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2. Nämnden anför därutöver följande 
 

Sverige har ett högt men ojämnt valdeltagande. Även i Stockholm stad varierar 
valdeltagandet i stadsdelarna. Inom vår egen stadsdel Farsta kan vi också se ett ojämnt 
valdeltagande beroende på bostadsadress och bostadsområde. 
 
Den grundläggande tanken för demokratiska system är att den som påverkas av beslut också 
ska kunna vara med i utformningen av dessa. Därför bör det ligga i allas intresse, som ställer 
sig bakom ett demokratiskt system, att se till att ett sådant mål uppnås. Det har inte att göra 
med vilket parti du tillhör utan vilken form av styrelseskick du ställer dig bakom. 
Att demokratin är på tillbakagång kan vi se i många nationer. Vi kan se ökade klyftor vad 
gäller resurser och brister i integrationen och sammanhållning. Tilliten till det demokratiska 
systemet och samhället i stort brister också. Särskilt kan vi se detta hos den unga 
generationen.  Vi tycker därför att det borde finnas ett uppdrag från nämnden eller 
kommunfullmäktige att stadsdelarna ska verka för att sprida kunskap och information kring 
våra olika val. Detta sker och har skett vid tidigare val på flera platser i landet och några 
goda exempel är Uppsala, Botkyrka och även lokalt i Skärholmen (valet 2018).  
 
https://www.mitti.se/nyheter/sa-ska-botkyrkas-valdeltagande-
oka/repvew!vMvS20z2PhZqHRyY3vow2Q/  
 
På flera av de platser som man arbeta med valambassadörer och aktiv valinformation sker 
det ofta i samverkan med organisationer i civilsamhället. 
 
Ersättaryttrande 
Lars Hultkvist (KD) 
 
Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle besluta enligt 
förvaltningens förslag. 
 
  

https://www.mitti.se/nyheter/sa-ska-botkyrkas-valdeltagande-oka/repvew!vMvS20z2PhZqHRyY3vow2Q/
https://www.mitti.se/nyheter/sa-ska-botkyrkas-valdeltagande-oka/repvew!vMvS20z2PhZqHRyY3vow2Q/
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§ 9 Upprustning av lekparken Byängen i Sköndal 
Genomförandeärende 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra upprustning av lekplatsen 
Byängen i Sköndal enligt förvaltningens förslag. 
 
Ärendet 
Inkomna synpunkter från invånare samt förvaltningens egen analys visar att lekparken 
Byängen i Lilla Sköndal är tydligt underdimensionerad och behöver utvecklas för att ge plats 
åt alla barn i området. I sitt beslut om verksamhetsplan 2022 ansökte stadsdelsnämnden hos 
kommunstyrelsen om budgetjustering för investeringsmedel till lekparker om 2,5 miljoner 
kronor. Nämnden beviljades 1,8 miljoner kronor.  
 
Den upprustning som förvaltningen föreslår är baserad på två genomförda dialogmöten med 
barn och föräldrar. Utifrån resultatet från mötena har förvaltningen tagit fram en plan för 
omdaning av lekparken som innefattar nya lekredskap och lekytor, växtlighet och sittplatser. 
Den nya utformningen tar också bättre hänsyn till barn med funktionsnedsättning. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-07-22. 
Dnr FAR 2022/452 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
 
  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
25 AUGUSTI 2022 

SIDA 14 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 10 Förskoleundersökning 2022 
Brukarundersökning inom den kommunala förskolan i Farsta 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 2022 års brukarundersökning 
vid Farstas kommunala förskolor. 
 
Ärendet 
Stockholms stad genomför årligen en förskoleundersökning för att utveckla den pedagogiska 
kvaliteten i varje enskild förskola genom att inhämta vårdnadshavarnas upplevda bedömning 
av kvalitet på förskolan. Farstas kommunala förskolors resultat visar generellt bättre resultat 
inom samtliga områden än tidigare år, och ligger i paritet med stadens resultat inom samtliga 
områden. Det positiva utfallet visar att de planerade insatserna för att utveckla kvaliteten har 
gett resultat. I jämförelser med föregående års resultat har det skett störst förbättringar inom 
områdena kost, rörelse och hälsa samt samverkan med hemmet.  
 
Förskoleundersökningen är ett av flera underlag i förvaltningens kvalitets- och 
utvecklingsarbete både på enhets- och förvaltningsnivå. Vidare analys av resultaten görs 
inom respektive förskoleområde och behov av långsiktiga åtgärder tas upp i 
verksamhetsplanen 2023 för att säkerställa hög kvalitet i Farstas förskolor. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-06-14. 
Dnr FAR 2022/377 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) om verksamheten Himmel och 
Pannkaka 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden tecknar en överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) 
med Farsta församling, stiftelsen Stora Sköndal och Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd 
om samverkan kring den öppna verksamheten Himmel och Pannkaka under åren 2022-2025 
enligt bilaga till tjänsteutlåtandet. 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden har sedan flera år en samverkan med Farsta församling, stiftelsen Stora 
Sköndal och Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd för att tillsammans bedriva den öppna 
mötesverksamheten Himmel och Pannkaka. Verksamhetens målgrupp är unga personer med 
kognitiva funktionsnedsättningar. Verksamheten är öppen en kväll i veckan och bedrivs i 
Söderledskyrkans lokaler.  
 
Ett förslag till nytt idéburet offentligt partnerskap (IOP) har tagits fram för en fortsättning av 
verksamheten under perioden 2022-2025. Nämndens åtagande i partnerskapet föreslås vara 
att bidra med en medarbetare till verksamheten. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-06-21. 
Dnr FAR 2022/457 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Malena Liedholm Ndounou (C), Sigrid Arrhenius (MP), Karin Lekberg (S) och Lars 
Hultkvist (KD) anmälde jäv och lämnade sammanträdet medan ärendet behandlades. 
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§ 12 Ny ledamot i stadsdelsnämndens sociala delegation och ny förordnad ledamot 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden utser Marre Mayr (V) till ledamot i nämndens sociala delegation för 

återstoden av år 2022. 
2. Nämnden förordnar ledamoten Marre Mayr (V) med rätt att under återstoden av år 2022 

fatta beslut om  
− omedelbart omhändertagande enligt 6 § och 6 a § LVU 
− var och hur vården ska ordnas enligt 11 § LVU 
− tillfälligt flyttningsförbud enligt 27 § LVU 
− tillfälligt utreseförbud enligt 31 d § 2 st LVU 
− begäran enligt 43 § 1 st 2 p LVU om biträde av Polismyndighet eller Kriminalvård 

för att genomföra beslut om vård eller omhändertagande 
− omedelbart omhändertagande enligt 13 § LVM. 

3. Stadsdelsnämnden delegerar enligt 6 kap 37 § KL till Marre Mayr (V) rätten att under 
återstoden av år 2022 fatta beslut om 
− upphörande enligt 9 § och 9 b § LVU av omedelbart omhändertagande 
− upphörande enligt 30 § LVU av tillfälligt flyttningsförbud 
− upphörande enligt 31 g § LVU av tillfälligt utreseförbud. 

4. Stadsdelsnämnden delegerar enligt 6 kap 39 § KL till Marre Mayr (V) rätten att under 
återstoden av år 2022 i brådskande ärenden fatta beslut om 
− umgängesbegränsning och umgängesförbud enligt 14 § 2 st 1 p LVU 
− hemlighållande av vistelseort enligt 14 § 2 st 2 p LVU 
− begäran enligt 43 § 1 st 1 p LVU om biträde av Polismyndighet eller Kriminalvård 

för att genomföra läkarundersökning 
− upphävande av beslut enligt dessa tre lagrum. 

5. Brådskande beslut som fattas enligt 6 kap 39 § KL – punkt 4 ovan – anmäls vid 
stadsdelsnämndens nästa sammanträde. Övriga beslut som fattas enligt förordnanden – 
punkt 2 ovan – och delegeringar – punkt 3 ovan – anmäls och protokollförs vid sociala 
delegationens nästa sammanträde. Delegationens protokoll anmäls sedan vid nämndens 
nästa sammanträde. 

 
Ärendet 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 24 maj i år utsågs Marre Mayr (V) tillfälligt till 
ledamot i nämndens sociala delegation sedan Milla Eronen (V) hade meddelat att hon avsåg 
att lämna sitt uppdrag i stadsdelsnämnden. Vid samma sammanträde utsågs Marre Mayr (V) 
och Moa Sahlin (S) tillfälligt till förordnade ledamöter istället för Milla Eronen (V). Båda 
besluten gäller till och med den 25 augusti. Därefter ska nya beslut fattas.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden utser ny ledamot i sociala delegationen för återstoden av 
året utifrån partiernas yrkanden vid sammanträdet. Förvaltningen föreslår vidare att nämnden 
förordnar och delegerar enligt punkt 2, 3 och 4 ovan till samma ledamot som genom nämndens 
beslut vid punkt 1 utses till ny ledamot i sociala delegationen. Förvaltningen föreslår slutligen 
former för anmälan av den förordnade ledamotens beslut enligt punkt 5 ovan. 
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Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-06-13. 
Dnr FAR 2022/393 
 
Förslag till beslut 
Kjell Backman m fl (S) och Johanna Mathiasson m fl (V) yrkade att nämnden skulle utse 
Marre Mayr (V) till ny ledamot i nämndens sociala delegation – se BESLUT vid punkt 1 
ovan. I detta instämde ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid Arrhenius 
(MP) och Malena Liedholm Ndounou (C).  
 
Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle utse Leif Söderström (SD) som ny ledamot 
i nämndens sociala delegation – se Reservation nedan.  
 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade därefter att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag 
i frågan om ny förordnad ledamot, förordnanden av och delegeringar till denna ledamot samt 
former för anmälan av den förordnade ledamotens beslut – se BESLUT vid punkt 2-5 ovan. 
 
Beslutsgång i frågan om ny ledamot i nämndens sociala delegation (punkt 1 ovan) 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förslag från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Moderaterna, Liberalerna, Miljöpartiet och 
Centerpartiet. 
 
Omröstning begärdes och var sluten eftersom ärendet avser val. Kristina Lutz (M) och Kjell 
Backman (S) utsågs till rösträknare. Sekreteraren upplyste om vilka krav som gäller för 
valsedlarna. De röstande avgav sina valsedlar.  
 
Omröstningsresultat  
Antalet avgivna röster var tretton. Samtliga valsedlar var giltiga. Rösterna räknades. 7 röster 
tillföll Marre Mayr (V), 1 röst tillföll Leif Söderström (SD) och 5 röster var blanka. 
Ordföranden fann att nämnden efter omröstning beslutat att utse Marre Mayr (V) till ledamot 
i sociala delegationen. 
 
Beslutsgång i övriga frågor (punkt 2-5 ovan) 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation i frågan om ny ledamot i nämndens sociala delegation 
Leif Söderström (SD) 
 
Det stärker kommuninvånarnas förtroende för nämnderna och deras utskott om deras beslut  
omfattas av en bred politisk förankring, mot bakgrund av detta anser vi  att 
Sverigedemokraterna, likt övriga politiska partier, skall tilldelas platser i nämndens utskott. 
 
Förslag till beslut: 
 
1. Att stadsdelsnämnden utser Leif Söderström (SD) att som ledamot ingå i sociala 

delegationen.  
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§ 13 Ny vice ordförande i stadsdelsnämndens miljöråd 
Ärendet bordlagt vid nämndens sammanträde den 24 maj 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden utser Laura Roselli (V) till ny vice ordförande i nämndens miljöråd för 
återstoden av år 2022. 
 
Ärendet 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 24 maj i år behandlades frågan om ny vice 
ordförande i nämndens miljöråd, sedan Milla Eronen (V) hade meddelat att hon avsåg att 
lämna sitt uppdrag i nämnden och därmed även uppdraget som vice ordförande i miljörådet. 
Nämnden beslutade att bordlägga frågan till sammanträdet den 25 augusti.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden utser ny vice ordförande i miljörådet för återstoden av 
året utifrån partiernas yrkanden vid sammanträdet. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-04. 
Dnr FAR 2022/390 
 
Förslag till beslut 
Kjell Backman m fl (S) och Johanna Mathiasson m fl (V) yrkade att nämnden skulle utse 
Laura Roselli (V) till ny vice ordförande i nämndens miljöråd – se BESLUT ovan. I detta 
instämde ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid Arrhenius (MP) och 
Malena Liedholm Ndounou (C).  
 
Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle utse Leif Söderström (SD) som ny vice 
ordförande i rådet – se Reservation nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förslag från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Moderaterna, Liberalerna, Miljöpartiet och 
Centerpartiet. 
 
Omröstning begärdes och var sluten eftersom ärendet avser val. Kristina Lutz (M) och Kjell 
Backman (S) utsågs till rösträknare. Sekreteraren upplyste om vilka krav som gäller för 
valsedlarna. De röstande avgav sina valsedlar.  
 
Omröstningsresultat  
Antalet avgivna röster var tretton. Samtliga valsedlar var giltiga. Rösterna räknades. 8 röster 
tillföll Laura Roselli (V), 1 röst tillföll Leif Söderström (SD) och 4 röster var blanka. 
Ordföranden fann att nämnden efter omröstning beslutat att utse Laura Roselli (V) till ny 
vice ordförande i miljörådet. 
 
Reservation  
Leif Söderström (SD) 
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Det stärker kommuninvånarnas förtroende för nämnderna och deras utskott om deras beslut 
omfattas av en bred politisk förankring, mot bakgrund av detta anser vi  att 
Sverigedemokraterna, likt övriga politiska partier, skall tilldelas platser i nämndens utskott.  
 
Förslag till beslut: 
 
1. Att stadsdelsnämnden utser Leif Söderström (SD) till vice ordförande i 

stadsdelsnämndens miljöråd. 
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§ 14 Avsägelse och fyllnadsval till stadsdelsnämndens utvecklings- och 
näringslivsråd 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden godkänner avsägelse från Arne Fredholm (M) från uppdraget som 

ledamot i nämndens utvecklings- och näringslivsråd. 
2. Nämnden utser Melvin Clark (M) som ny ledamot i utvecklings- och näringslivsrådet för 

återstoden av år 2022. 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämndens ledamot Arne Fredholm (M) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
nämndens utvecklings- och näringslivsråd. Förvaltningen föreslår att nämnden utser ny 
ledamot i rådet för återstoden av året utifrån partiernas yrkanden vid sammanträdet. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-04. 
Dnr FAR 2022/556 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle godkänna Arne Fredholms avsägelse 
– se BESLUT vid punkt 1 ovan.  
 
Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid Arrhenius (MP) och Malena Liedholm 
Ndounou (C) yrkade därefter att nämnden skulle utse Melvin Clark (M) till ny ledamot i 
nämndens utvecklings- och näringslivsråd – se BESLUT vid punkt 2 ovan. I detta instämde 
Kjell Backman m fl (S) och Johanna Mathiasson m fl (V).  
 
Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle utse Leif Söderström (SD) som ny ledamot 
i rådet – se Reservation nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden behandlade först yrkandet om avsägelsen och fann att nämnden hade beslutat 
enligt ordförandens förslag. 
 
Ordföranden ställde därefter yrkandena om ny ledamot i rådet mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat enligt förslag från Moderaterna, Liberalerna, Miljöpartiet, 
Centerpartiet, Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. 
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§ 15 Avsägelse och fyllnadsval till stadsdelsnämndens pensionärsråd 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden godkänner avsägelse från Juan Carlos Cebrián, PRO Farsta, från 

uppdraget som ledamot i nämndens pensionärsråd. 
2. Nämnden utser Lena Wall, PRO Farsta, som ny ledamot i pensionärsrådet för återstoden 

av år 2022. 
 
Ärendet 
Den 16 december förra året utsåg stadsdelsnämnden 2022 års pensionärsråd. Juan Carlos 
Cebrián, PRO Farsta, utsågs som en av fem ledamöter. Cebrián har nu meddelat att han 
avsäger sig uppdraget. PRO Farsta har istället nominerat Lena Wall till uppdraget.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner avsägelsen och utser Lena Wall, PRO Farsta, 
som ny ledamot i pensionärsrådet för återstoden av året. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-04. 
Dnr FAR 2022/449 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16 Ekonomisk månadsrapport juli 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för juli 2022. 
 
Ärendet 
Sammantaget förväntas verksamheterna redovisa en budget i balans för verksamhetsåret 
2022. Överskott prognostiseras inom förskoleverksamhet och ett underskott prognostiseras 
inom individ- och familjeomsorg. I prognosen inkluderas att nämnden får statlig ersättning 
för sjuklönekostnader till och med mars. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-11. 
Dnr FAR 2022/147 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 
 
§ 17 Betänkandet Rätt och lätt – ett förbättrat regelverk för VAB (SOU 2022:31) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av betänkandet Rätt och lätt – ett förbättrat regelverk för VAB (SOU 2022:31). 
 
Ärendet 
En utredning har på regeringens uppdrag gjort en översyn av regelverket för den tillfälliga 
föräldrapenningen i syfte att modernisera och förenkla regelverket, göra det mer 
lättöverskådligt, minska utrymmet för fusk och öka möjligheterna till kontroll. Förslagen till 
förändringar bedöms innebära ökad träffsäkerhet och legitimitet samt förbättrade möjligheter 
för barn att utifrån sina behov få stöd av föräldrar eller annan person. Ökad möjlighet till 
kontroll och införandet av digitala lösningar för detta bedöms väsentligt kunna minska 
utgifterna för felaktiga utbetalningar.  
 
Förvaltningen ställer sig positiv till utredningens förslag till förändringar i regelverket. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-02. 
Dnr FAR 2022/481 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 18 Författningsförslag i promemorian Vistelseförbud för barn (Ds 2022:12) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av författningsförslag i promemorian Vistelseförbud för barn (Ds 2022:12). 
 
Ärendet 
På uppdrag av socialdepartementet har en utredning genomförts om huruvida socialnämnden 
ska kunna fatta beslut om vistelseförbud för barn och unga. Syftet med ett vistelseförbud 
skulle vara att i skyddande syfte hindra att barn och unga skadar sin hälsa genom att vistas på 
särskilda platser och områden.  
 
Utredningen tar upp en del svårigheter med vistelseförbudet, bland annat att beslutet kan 
påverka barns och ungas rättigheter, att det kan leda till en ökad misstro mot myndigheter, att 
det är svårt att identifiera och begränsa vilka områden som bedöms vara skadliga, att 
kontrollfunktionen är svår och att syftet med vistelseförbudet inte uppfylls då det inte endast 
är en plats eller ett område som är anledningen till barns och ungas problematik. Utredningen 
föreslår dock att en bestämmelse om vistelseförbud införs i lagen med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU).  
 
Förvaltningen håller med om de svårigheter och utmaningar som utredningen lyfter kring 
vistelseförbudet. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-01. 
Dnr FAR 2022/529 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Lars Hultkvist (KD) anmälde ett ersättaryttrande. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Sverigedemokraterna är positiva till att det skapas fler lagliga verktyg för att bryta 
destruktivt och brottsligt ungdomsbeteende. Vi förutser dock svårigheter med uppföljning 
och kontroll avseende efterlevnaden av föreslagna restriktioner. 
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I övrigt hänvisas till synpunkter och ställningstaganden från vår representation i 
kommunfullmäktige. 
 
Ersättaryttrande 
Lars Hultkvist (KD) 
 
Om jag hade haft yttranderätt hade jag föreslagit att nämnden skulle uttala att barn och unga 
som är på väg att dras in i kriminalitet ska kunna förbjudas att vistas på platser som 
befrämjar en sådan negativ utveckling även enligt Socialtjänstlagen. 
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§ 19 Förskolerapport 2021 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av Förskolerapport 2021. 
 
Ärendet 
Utbildningsnämnden har fått i uppdrag av kommunfullmäktige att årligen ta fram en 
förskolerapport, vars syfte är att ge en stadsövergripande bild av verksamheten i både 
fristående och kommunal förskola i Stockholms stad.  
 
En jämförelse med Förskolerapport 2020 visar att det har skett en utveckling inom flera 
områden, bland annat en ökad styrning av det språkutvecklande arbetet och en tydligare 
organisation för att säkerställa undervisning enligt skollagen i de kommunala förskolorna. 
Samtidigt finns det flera utvecklingsbehov. Till exempel saknar en stor andel medarbetare i 
stadens förskolor utbildning för pedagogiskt arbete med barn. I rapporten framhålls att det ät 
angeläget att förskoleverksamheterna ser över arbetslagens faktiska förutsättningar att 
genomföra förskolans nationella uppdrag.  
 
Förvaltningen ställer sig bakom förskolerapportens slutsatser och föreslagna behov av 
fortsatta utvecklingsinsatser. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-05.24 
Dnr FAR 2022/373 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Sverigedemokraterna anser att det är positivt att sträva efter en likvärdig och 
kunskapsinriktad förskoleverksamhet. Däremot är det illavarslande att nästan 40 procent av 
de anställda inom förskoleverksamheten i Stockholm stad, inte har en relevant utbildning för 
att arbeta med barn. Det är ett underbetyg och måste åtgärdas skyndsamt. 
 
Tillsammans med att det föreligger bristande språkkunskaper hos en del anställda, till den 
grad att det klassificeras som ett problem, riskerar detta att missgynna förskolebarnen och 
hämma deras utveckling.  
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Sverigedemokraterna instämmer i förvaltningens tjänsteutlåtande och vill särskilt belysa 
vikten av att staden måste ta krafttag för att förbättra förskolepersonalens kompetens i 
svenska språket. Förskolan, och andra samhällsbärande verksamheter, kan och ska inte 
användas som integrationsprojekt. Det är viktigt att de som saknar tillräcklig kunskap i det 
svenska språket utbildar sig och uppnår en funktionell språknivå. 
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§ 20 Riktlinjer för övergångar mellan förskola, förskoleklass, skola och 
fritidshem i Stockholms stad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av riktlinjer för övergångar mellan förskola, förskoleklass, skola och fritidshem i 
Stockholms stad. 
 
Ärendet 
I kommunfullmäktiges beslut om budget 2022 för Stockholms stad fick utbildningsnämnden 
i uppdrag att föreslå reviderade rutiner för övergången mellan förskola och skola med 
särskilt fokus på information om barnens språkutveckling. Utbildningsnämnden föreslår att 
fullmäktige lägger till i riktlinjerna hur förskola och skola kan utbyta kunskaper om det 
språkutvecklande arbetet. En del förtydliganden föreslås också, som att vårdnadshavare är 
ansvarig för att lämna över information vid barns behov av särskilt stöd, att förskoleklassen 
är obligatorisk och om dataskyddsförordningen (GDPR).  
 
Förvaltningen ställer sig bakom förslaget. Revideringen, med de förtydliganden som har 
gjorts, är adekvat och kommer att förenkla samarbetet mellan förskola och skola. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-05-17. 
Dnr FAR 2022/372 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 21 Riktlinjer för utplacering av enklare hinder på gång- och cykelvägar 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen 
som svar på remissen av förslag till riktlinjer för utplacering av enklare hinder på gång- och 
cykelvägar. 
 
Ärendet 
Trafiknämnden har utarbetat ett förslag till riktlinjer för utplacering av enklare hinder på 
gång- och cykelvägar. Enligt förslaget bör hinder undvikas då de även utgör hinder för annan 
trafik som behöver komma fram. Om ett hinder ändå är den rimligaste lösningen ska pollare 
användas. Andra kraftigare hinder bör bara användas då det finns särskilda skäl.  
 
Förvaltningen tycker att riktlinjerna är bra men anser att andra kraftigare hinder kan vara 
nödvändigt för att förhindra dumpning av avfall i park och natur. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-06-21. 
Dnr FAR 2022/355 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 22 Stadsövergripande trädmål 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till stadsövergripande trädmål. 
 
Ärendet 
I kommunfullmäktiges budget för 2020 fick trafiknämnden i uppdrag att tillsammans med 
miljö- och hälsoskyddsnämnden och kommunstyrelsen ta fram ett stadsövergripande 
trädmål. Trafiknämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden föreslår följande trädmål: 
− För varje träd som tas ned på gator, torg och i anlagda parker, ska staden plantera två nya 

träd. 
− På stadens gator och torg ska krontäckningsgraden öka.  
 
Förvaltningen anser att grundprincipen att inte minska mängden träd i staden är bra. Det är 
också bra att vikten av stadens träd lyfts fram. Vi anser dock att förslaget om ett 
stadsövergripande trädmål behöver förtydligas. Vi är positiva till att träd som tas ned vid 
stadsutvecklingsprojekt omfattas av ett trädmål. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-06-21. 
Dnr FAR 2022/420 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 23 Ansökan om serveringstillstånd för Café Confetti i Gubbängen 
Svar på remiss från socialnämnden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till socialnämnden som svar 
på remissen av ansökan om serveringstillstånd för Café Confetti i Gubbängen. 
 
Ärendet 
Café Confetti i Gubbängen har ansökt om stadigvarande serveringstillstånd. Ansökan gäller 
fullständiga rättigheter med en serveringstid i restaurang och uteservering tisdag till söndag 
klockan 12.00 – 23.00.  
 
Förvaltningen har inga invändningar mot att serveringstillstånd beviljas. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-06-29. 
Dnr FAR 2022/511 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 24 Detaljplan för Bordsvägen-Herrhagsvägen, del av fastigheten Gubbängen 
1:1 i Gubbängen 
Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till stadsbyggnadsnämnden 
som svar på remissen av förslag till detaljplan för Bordsvägen-Herrhagsvägen, del av 
Gubbängen 1:1 i Gubbängen. 
 
Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för området vid Bordsvägen-
Herrhagsvägen i Gubbängen. Syftet med planen är att uppföra cirka 90 bostäder i tre 
byggnader upplåtna med bostadsrätt. En verksamhetslokal med plats för uteservering 
planeras och befintlig lekpark placeras delvis i ett nytt läge inom området. Till stor del byggs 
bostäderna på park- och naturmark. Kistvägen får en ny anslutningspunkt till Herrhagsvägen.  
 
Förvaltningen är sammantaget positiv till föreslagen bostadsbebyggelse. Det är dock trist att 
ett grönområde med uppvuxna träd bebyggs. Marken har idag en viktig funktion som 
infiltrationsyta för dagvatten.  
 
I den nya bebyggelsen föreslås 80 procent av lägenheterna att vara tvåor och treor, vilket 
redan är de dominerande storlekarna i Gubbängen. Förvaltningen bedömer att fler mindre 
samt större bostäder skulle ge ett mer varierat bostadsutbud, vilket är viktigt för stadsdelens 
befolkningssammansättning och utveckling.  
 
Förvaltningen föreslår att hela parkvägen från Skåpvägen byggs om i projektet så att den blir 
möjlig att vinterunderhålla, en åtgärd som skulle kompensera för försämrad framkomlighet 
som projektet annars medför samt öka tillgängligheten. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-06-16. 
Dnr FAR 2022/451 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Johanna Mathiasson m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Johanna Mathiasson m fl (V)  
 
Stadsdelsförvaltningen har kommit med många värdefulla synpunkter på förslaget till 
detaljplan, bland annat gällande skyfallshantering, avfallshantering och p-tal. Det är dock 
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beklagligt att lägenhetsstorlekarna i förslaget till detaljplan mestadels är tvåor och treor - 
trots att det snarare är riktigt små lägenheter alternativt fyror och större som det finns ett stort 
behov av. Väl medvetna om att upplåtelseform inte regleras i detaljplan vill Vänsterpartiet 
och Socialdemokraterna ändock poängtera, att vi hellre skulle se att de bostäder som 
planeras upplåts som hyresrätter istället för bostadsrätter, eftersom det i första hand är 
hyresrätter som det finns ett stort behov av i vår stad. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 
 
§ 25 Protokoll från pensionärsrådet den 15 augusti 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från pensionärsrådet den 15 augusti 2022 till 
handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 26 Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 15 augusti 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 15 augusti 2022 
till handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 27 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över beslut enligt delegering och 
övriga anmälningsärenden till handlingarna. 
 
Ärendet 
 
 Ordförandens beslut enligt delegering 

Stadsdelsnämndens ordförande har fattat följande beslut enligt nämndens delegering 
enligt 6 kap 39 § KL den 14 december 2017 § 11 (dnr 1.1-706/2017) till ordföranden att 
besluta på nämndens vägnar i ärenden som är så brådskande att nämndens avgörande 
inte kan avvaktas. 

 
Ordföranden hade inte fattat några beslut under den aktuella perioden. 

 
 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 
anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 
nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 
 
1. 2022-05-09: Tillförordnad avdelningschef inom avdelningen för individ- och 

familjeomsorg 27 juni – 1 juli 2022. Dnr FAR 2022/437. 
2. 2022-05-09: Tillförordnad avdelningschef inom avdelningen för individ- och 

familjeomsorg 4-8 juli 2022. Dnr FAR 2022/436. 
3. 2022-05-09: Tillförordnad avdelningschef inom avdelningen för individ- och 

familjeomsorg 26-29 juli 2022. Dnr FAR 2022/434. 
4. 2022-05-09: Tillförordnad avdelningschef inom avdelningen för individ- och 

familjeomsorg 1-12 augusti 2022. Dnr FAR 2022/433. 
5. 2022-05-10: Tillförordnad avdelningschef inom avdelningen för individ- och 

familjeomsorg 25 juli 2022. Dnr FAR 2022/435. 
6. 2022-05-16: Tillägg 2 till hyreskontrakt med Fastighets AB Gräddö 2 och 4 för 

hyresavtal 4182-815 på Fryksdalsbacken 10-12 avseende hyrestid och definitiv 
tillträdesdag. Dnr 2022/442 

7. 2022-05-18: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid äldreförvaltningen att för 
nämndens räkning ingå personuppgiftsbiträdesavtal med leverantören Swedlock AB 
om nyckelfri hemtjänst. Dnr FAR 2022/408. (5:7) 

8. 2022-05-20: Beställning hos Micasa AB av genomförande av anpassning av 
kvarstående ytor i Edö hus B till personalrum och vaktmästeri. Dnr FAR 2022/405. 
(8:4) 

9. 2022-05-23: Samverkansöverenskommelse gällande Familjerätt sydost. Dnr FAR 
2022/439. 

10. 2022-05-23: Överenskommelse om Relationsvåldscentrum RVC sydost. Dnr FAR 
2022/440. 
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11. 2022-06-07: Dagvattendike vid Herrhagsvägen i Tallkrogen. Genomförandebeslut 
efter inriktningsbeslut i tertialrapport 1 2022. Dnr FAR 2022/399. (8:13) 

12. 2022-06-07: Tillförordnade stadsdelsdirektörer och ombud att föra nämndens talan 
sommaren 2022. Dnr FAR 2022/421. (Enligt nämndbeslut 2020-10-22, dnr FAR 
2020/492.) 

13. 2022-06-10: Ändrade vidaredelegeringar inom personalområdet. Dnr FAR 2022/446. 
(Enligt nämndbeslut 2021-12-16, dnr FAR 2021/769.) 

14. 2022-06-20: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid serviceförvaltningen att för 
nämndens räkning genomföra upphandling av hjälpmedel/medicintekniska 
produkter. Dnr FAR 2022/474. (8:12) 

15. 2022-06-28: Tjänsteresa till Åbo, Finland den 6-7 juli 2022 för personal med brukare 
vid gruppbostad. Dnr FAR 2022/525 

16. 2022-07-20: Omdaning av bollplan vid Torögatan i Tallkrogen. Genomförandebeslut 
efter inriktningsbeslut i verksamhetsplan 2022. Dnr FAR 2022/398. 

 
 Tjänstepersons beslut enligt delegering som kan överklagas enligt bestämmelsen 

om laglighetsprövning i 13 kap kommunallagen  
Som kommunmedlem har man enligt 13 kap kommunallagen rätt att få lagligheten i 
kommunens beslut prövade. Möjligheten finns dock inte om det i lag eller annan 
författning finns särskilda bestämmelser om överklagande av det aktuella beslutet. Här 
redovisas de beslut vars laglighet kan prövas. 
 
Överklagandet görs skriftligt till Förvaltningsrätten i Stockholm och ska ha kommit in 
inom tre veckor från den dag då det tillkännagavs på stadens anslagstavla att protokollet 
över beslutet hade justerats. I överklagandet anges de omständigheter som överklagandet 
grundas på, alltså varför man anser att beslutets laglighet ska prövas. 

 
Inga beslut fanns att anmäla för den aktuella perioden. 

 
Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2022-08-05. 
Dnr FAR 2021/791 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga förvaltningens 
sammanställning över beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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ÖVRIGT 
 
§ 28 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
Följande skrivelse lämnades in. 
 
Bevara potentialen för fler framtida lokala arbetsplatser i Larsboda industriområde 
(bilaga) 
Leif Söderström (SD) 
 
BESLUT 
Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  
 
 
Inför dagens sammanträde hade Socialdemokraterna och Vänsterpartiet lämnat in följande 
frågor, de flesta i anslutning till ärenden som behandlas vid kvällens sammanträde: 
 
Fråga 1 
Hur ser upprustningsplanen ut för våra lekparker och parklekar? Vilka platser är på tur i 
stadsdelen? 
 
Förvaltningens svar: En turordning för de större projekten som vi gör i samarbete med 
trafikkontoret tar nämnden ställning till i det årliga beslutet om underlag för budget de 
kommande tre åren. Aktuell turordning innehåller tre fleråriga projekt: Farsta strandpark, 
Aktivitetsparken Farstaängen och Majroskogen. 
 
Alla våra lite större lekplatser är i ganska bra skick. De har genomgått stora renoveringar 
under de senaste sjutton åren. På dessa lekplatser kan det handla om utbyte av uttjänt 
lekutrustning och möjligtvis kompletteringar. Lekutrustning kan behöva bytas vid till 
exempel Fagerlid och Starrmyran i Hökarängen, Klyftan i Farsta och Forsängen i Farsta 
strand. 
 
Vi har ett antal små lekplatser som är i behov av lite större upprustningar. Två exempel på 
parker som vi bedömer har behov av upprustning är Morkullsvägen i Tallkrogen och 
Persbergsbacken i Larsboda. 
 
Vi har ett stort antal staket vid lekplatser som vi borde byta ut eller riva. Därtill saknas det en 
större lekplats med spontanidrottsytor i Lilla Sköndal. Vi bedömer att det skulle finnas plats 
för en lekplats på gräsytan söder om radhusen. 
 
Fråga 2 
Frågor gällande höjda matpriser och försörjningsstöd 
Under det senaste halvåret har priserna på en del matvaror höjts märkbart. Med den 
pågående torkan så är det troligt att priserna på europeiska grödor påverkas. Människor som 
försörjer sig genom ekonomiskt bistånd och lever på existensminimum saknar utrymme för 
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prishöjningar, om inte bidragen höjs för att kompensera för det. Hur ser beredskapen ut för 
prishöjningar hos socialtjänsten i Farsta stadsdel? Hur görs bedömningar av bistånd vid 
plötsliga och oväntade prishöjningar på basvaror? Ser förvaltningen någon förändring i 
antalet ansökningar gällande ekonomiskt bistånd jämfört med början av året?   
 
Förvaltningens svar: Enskilda stadsdelsnämnder har inte möjlighet att kompensera för 
plötsliga eller oväntade prishöjningar på basvaror utan utgår alltid från den nationellt 
beslutade riksnormen som ska täcka dessa kostnader. Staden centralt har inte gått ut med 
några andra direktiv om detta. Det pågår årsvis en översyn av posterna och dess storlek i 
riksnormen utifrån Konsumentverkets pris- och konsumtionsundersökningar. Vi vet ännu 
inte om posten för mat kommer att ändras. Vi ersätter däremot andra högre kostnader som 
exempelvis el eftersom vi utgår från förbrukning och inte elpris. Vi har inte sett någon 
ökning i antalet ansökningar om ekonomiskt bistånd. 
 
Fråga 3 
Frågor kopplade till information som finns i förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen skriver i sitt förslag till beslut att förvaltningen har behövt fälla fler träd än 
vanligt de senaste åren. Anledningen till att fler träd behövt fällas verkar vara torkan 2018, 
skriver förvaltningen. Stockholm är drabbat av torka även nu. Hur mår träden, parkerna och 
skogen i stadsdelen (utöver det som lyfts fram i ärendet)? Hur påverkar den pågående torkan 
naturen i området? Vilka behov ser förvaltningen gällande skötseln av parker och skogar i 
vårt område? Räcker de åtgärder som finns tillgängliga eller ser förvaltningen andra behov? 
Vilka konsekvenser av torkan kan förvaltningen se för i år och framåt? 
 
Förvaltningens svar: Vi har dels problem med granbarkborre, dels problem med träd som 
tycks ha tagit skada av torka. Vi har fällt många granar, angripna av granbarkborre och döda. 
Det är stora angrepp över hela södra Sverige och Södertörn är väldigt drabbat. Problemen är 
större i de södra stadsdelarna än i de norra/västra. Varmt och torrt väder gynnar 
granbarkborren så att den hinner med två svärmningar per säsong och därmed sprider sig 
snabbare. Vi har fortfarande många granar som kommer att behöva fällas framöver.  
 
Många björkar men även tallar tycks ha tagit skada av torka och dukat under. Det gäller över 
hela staden. Den extremt torra säsongen 2018 skadade många träd och de som redan var 
gamla eller annars i dåligt skick har dött de följande åren. Det är också så att flera träd 
planterades eller sparades när 1940-talsområden byggdes och de har nu nått en livslängd som 
gör att de börjar ta slut. 
 
Det stämmer att det har varit torrt även i år, dock inte lika farligt som 2018 då hela säsongen 
var väldigt nederbördsfattig. I år hade vi rikliga regn under våren och det har även kommit 
ett par rejäla regn under sommaren som gör att vi inte befarar samma skador efter den här 
sommaren. Redan utsatta träd har förstås inte mått bra av årets torka. Träd i god kondition 
har lidit, men bör klara året.  
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I parkerna finns framöver behov av nyplantering av träd för att ersätta de som dött. Vad 
gäller naturmarken finns inte samma resurser. Hittills har vi förlitat oss på att naturen själv 
står för återväxten.  
 
De stora granbarkborreangreppen på senare år är exceptionella. Förvaltningen bedömer att 
dessa angrepp och kostnaderna de medför borde hanteras på ett liknande sätt som almsjukan. 
Almsjukan-projektet leds av trafikkontoret och bekostas genom en särskild budget där. 
 
Fråga 4  
Vi är glada att se att så många av våra förskolor i stadsdelen får fina betyg i undersökningen, 
och att flera förskolor förbättrat sitt resultat i år. En del förskolor har dock fått sämre betyg 
utifrån flera aspekter, och därför undrar vi hur processen med att analysera resultaten ser ut.  
I tjänsteutlåtandet skrivs att ”Vidare analys av resultaten görs inom respektive 
förskoleområde och behov av långsiktiga åtgärder tas med i verksamhetsplanen för 2023 för 
att säkerställa hög kvalitet i Farsta förskolor”. Hur arbetar förvaltningen för att de förskolor 
vars siffror har försämrats under året, eller varit låga över tid, har rätt förutsättningar att 
förbättra sitt resultat i undersökningen inför nästa år - samt hur kan de förskolor med höga 
och stigande betyg användas som goda exempel?  
 
Förvaltningens svar: Förskolans rektor ansvarar för och leder arbetet med att ta fram en 
handlingsplan för sina resultat utifrån medarbetarenkäten. Detta sker tillsammans med 
medarbetare och ledningsgrupp. Föräldramöten, riktade och ordinarie, är möten där man 
fördjupar samtalet kring resultaten på förskolenivå. Vårdnadshavare byts ut årligen och inga 
resultat går att ta för givet. 
 
Analys och resultat kommuniceras med avdelningschef och verksamhetcontroller vid 
kvalitetsdialog som vi har regelbundet. Analys och åtgärder ligger till grund för arbetet med 
förbättring av kvaliteten. Avdelningschef följer upp kvalitet och resultat löpande varje 
månad.  
 
Arbetet i förskolans ledningsgrupp för hela förskolan är transparent och coachande där vi 
inom samtliga områden arbetar med att dela goda exempel men också lärande exempel, som 
exempelvis låga resultat på en enkätundersökning kan vara. I denna grupp arbetar vi också 
lärande med att bli bättre på att analysera. 
 
Fråga 5  
Stockholm stad har önskat att antalet månadsanställda inom äldreomsorgen ska öka och vi 
undrar därför hur det ser ut här i Farsta. Har antalet månadsanställda inom äldreomsorgen 
blivit fler? 
 
Förvaltningens svar: Ja, andelen timanställda har minskat till förmån för fler 
månadsanställda. 
 
 
Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lämnade följande information: 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
25 AUGUSTI 2022 

SIDA 41 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

 
• Vi summerar just nu och utvärderar sommarens lovaktiviteter, evenemang på torg, 

midsommarfirande och Sportscamp etcetera. Hittills ser resultatet mycket bra ut. Våra 
samarbeten har funkat bra. Deltagandet har i de flesta fall varit högt och vi har hög 
nöjdhet bland deltagare.  

 
• Städning och skötsel av våra park- och grönområden har fungerat bättre i år. Vi upplever 

ett bättre samarbete med vår entreprenör. Antalet ärenden och klagomål från allmänheten 
som går direkt till vår entreprenör är 32 procent färre i år än förra sommaren. 

 
• I tisdags hade vi en trygghetsskapande aktivitet på Brunskogsbacken i Farsta strand.  

Aktiviteten blev mycket lyckad och cirka 150 personer deltog. 
 
• Denna vecka börjar Tillsammansdagarna. Det är ett samarbete mellan skola, socialtjänst, 

polis och fritidsverksamhet där elever i årskurs 7 får lära känna varandra och vilka 
resurser som finns för dem. Det är lekfullt med lära känna-övningar etcetera. Själva 
träffarna sker på fritidsgårdarna så att gårdarna introduceras för eleverna. 

 
• Lördag den 3 september anordnas Fagersjödagen. Den pågår klockan 11-15 och förutom 

uppträdanden och diverse aktiviteter kommer förvaltningens verksamheter att vara på 
plats och informera.  

 
• Nästa vecka är det dags för friluftsvecka för seniorer. Den äger rum i Fagersjö. Det blir 

tipspromenader, lunch till självkostnadspris och bland annat möjligheten att pröva på 
parkour. 

 
 
Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 
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